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جهانگیری معاون اول رئیس جمهور:

مجلس در امور 
اجرایی دخالت 

نکند
نامهدولتدربارهمصوبهمجلسبهشوراینگهبانارائهمیشود

همراه با تحلیل خبر

به گزارش ایسنا، معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی شیراز 
در واکنش به انتشار گزارشی پیرامون یک گیاه دارویی موسوم به »رژدا« 
خبری  گزارش  صحت  نمی تواند  که  کرد  نظر  اعلام  توضیحاتی  ارائه  با 
و  سیما  و  صدا  از  که  را   ۱۹ کووید  بیماری  بر  دارو  این  تأثیرگذاری 

رسانه های عمومی پخش و منتشر شد، تأیید کند.
در  خبری  هرگونه  انتشار  براینکه  تأکید  با  رضائیان زاده،  عباس  دکتر 
و  تحقیقات  معاونت  از  لازم  استعلام  باید  دارو  تولید  یا  کشف  خصوص 
فناوری دانشگاه علوم پزشکی انجام می شد، گفت: مطالعه مربوط به بررسی 
۷۰۰/۴۹۴۱/د  شماره  بخشنامه  مطابق  »رژدا«،  گیاهی  فرآورده  اثربخشی 
وزارت  وقت  فناوری  و  تحقیقات  محترم  معاون   ۹۸ اسفند   ۱۴ مورخ 
پزشکی  علوم  پژوهش های  در  اخلاق  کمیته  در  طرح  از  پس  بهداشت، 
دانشگاه و نیز بررسی جوانب علمی آن، کد اخلاق و مجوز اجرای مراحل 
پژوهش را دریافت کرده است، اما این امر برای آغاز پژوهش ضروری 

بوده و به منزله تأیید نتایج به دست آمده نیست.
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی علوم پزشکی شیراز، رضائیان زاده 
بر  تنها  دارو،  اثرات  ارزیابی  برای  بالینی  کارآزمایی  مطالعات  داد:  ادامه 
روی تعداد محدودی آزمودنی انسانی واجد شرایط )eligible( و آن هم با 
نیز  و گروه هدف  شده  انجام  آزمون شوندگان  از  کتبی  دریافت رضایت 
جزو بیماران بسیار بدحال و نیازمند به دریافت داروهای تخصصی با اثر 

ثابت شده نبوده اند.
وی خاطرنشان کرد: در مجوز کمیته اخلاق در پژوهش صادر شده برای 
به  این موضوع  نیز  به »رژدا«  موسوم  فرآورده گیاهی  بالینی  کارآزمایی 
دقت مورد توجه قرار گرفته و درنهایت مطالعه بر روی ۴۲بیمار به عنوان 
عنوان گروه  به  دیگر  بیمار  و ۴۲  فرآورده گیاهی  دریافت کننده  گروه 

شاهد و جمعاً ۸۴ نفر انجام شده است.
این موضوع در گزارش خبری  به طرح  توجه  با  مقام مسئول گفت:  این 
منتشر شده )در صدا و سیما( که نتایج سی تی اسکن بیماران گروه هدف 
این  که  شاهد  گروه  به  نسبت  نامبرده،  گیاهی  فرآورده  کننده  دریافت 
فرآورده را دریافت نکرده اند، روند بهبودی را نشان می دهد، لازم به ذکر 
است جزئیات داده های آماری مربوط به سی تی اسکن در دو گروه مورد 

مطالعه و نحوه درجه بندی شدت تغییرات بیماری در تصاویر سی 
ذکر  مجری،  سوی  از  شده  ارائه  نهایی  گزارش  در  اسکن،  تی 

نشده است.
تأکید  شیراز  پزشکی  علوم  دانشگاه  فناوری  و  تحقیقات  معاون 
کرد که: بدیهی است در خصوص نتایج و ادعای هر پژوهش 
بالینی باید توجه داشته باشیم هر پژوهش بالینی، بر روی تعداد 
خاص  محدودیت های  دارای  و  شده  انجام  بیماران  از  محدودی 

خود است.
اساس  بر  هرگز  دارو،  یک  اثربخشی  کرد:  اعلام  رضائیان زاده 
انجام  به  نیاز  و  نمی شود  ادعا  تنهایی  به  پژوهشی  مطالعه  یک 
گروه های  در  و  جهان  مختلف  نقاط  در  مشابه  متعدد  مطالعات 
نژاد و حتی در صورت  نظر جنسیت، سن،  از  بیماران  متفاوت 
لزوم شرایط جغرافیایی و محیطی متفاوت دارد. درنهایت انجام 
بر روی  متاآنالیزهای آماری دقیق  نظام مند و  مطالعات مروری 
مطالعات متعدد انجام شده، تکلیف اثربخشی یک دارو یا فرآورده 

را مشخص می کند.
شاخص با  که  آماری  معنی داری  تفاوت  داد:  ادامه   وی 
P-value بیان می شود، قطعاً با تفاوت معنی داری بالینی  که با شاخص هایی 

نظیر relative risk  و risk ratio نشان داده می شود، متفاوت بوده و نباید با 
یکدیگر اشتباه گرفته شود که به نظر می رسد در گزارش رسانه ای منتشر 

شده در خصوص این فرآورده گیاهی، این خلط مبحث اتفاق افتاده است.
رضائیان زاده گفت: تمام بیماران شرکت کننده در این پژوهش، داروهای 
توصیه شده در پروتکل کشوری درمان کرونا را نیز دریافت کرده اند و 
این فرآورده گیاهی، به درمان استاندارد بیماران افزوده شده و هیچ بیماری 

از دریافت داروهای استاندارد درمان، محروم نشده است.
دارویی  فرآورده  یک  به  گیاهی  فرآورده  یک  تبدیل  برای  گفت:  وی 
تجاری، پس از انجام مطالعات بالینی کافی و حصول اطمینان از اثربخشی و 
فقدان عوارض جدی آن و تأیید مراجع علمی دارای صلاحیت، الزامی است 
تولیدکننده آن، درخواست خود مبنی بر طی مراحل قانونی ثبت و دریافت 
اخذ مجوز تولید را به سازمان غذا و داروی کشور ارائه کرده و مجوزهای 

مربوطه را پیش از تولید دریافت کند.
این مقام مسئول اضافه کرد: در خصوص اعلام نتایج پژوهش در رسانه های 
عمومی و فضای مجازی، در پاسخ به استعلام شفاهی مجری طرح، ذکر شده 
بود که محتوای خبری قبل از هرگونه انتشار و اظهار عمومی باید به رؤیت 
و تأیید معاونت تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی شیراز برسد که 
متأسفانه بدون انجام هماهنگی قبلی با این معاونت و دریافت نظر مثبت، 
تحقیقاتی  طرح  نتایج  عمومی  انتشار  و  سیما  و  با صدا  مصاحبه  به  نسبت 

اقدام شده است.
معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی شیراز خاطرنشان کرد که 
با توجه به موارد پیشگفت، این دانشگاه نمی تواند صحت گزارش خبری 

منتشر شده را تأیید کند.
رضائیان زاده گفت: با توجه به شرایط کنونی جامعه و وجود نگرانی های 
اینگونه مطالب در حوزه  انتشار  اپیدمی، لازم است  این  به  نسبت  عمومی 
رسانه، با دقت نظر ویژه تر و با در نظر داشتن موضوع حفظ سلامت عمومی 
افراد جامعه صورت گیرد تا انشاالله آسیب های بعدی به همراه نداشته باشد.
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جهانگیریمعاوناولرئیسجمهور:

نامهدولتدربارهمصوبهمجلسبهشوراینگهبانارائهمیشود

شورای  به  دولت  نامه  از  رئیس جمهوری  اول  معاون  جهانگیری  اسحاق 
و گفت:  داد  اسلامی خبر  مجلس شورای  روز گذشته  درباره مصوبه  نگهبان 
مصوبات شورای عالی امنیت ملی بعد از تأیید رهبر معظم انقلاب برای همه 

لازم الاجراست و ورود مجلس به این موضوع به مصلحت نیست.
به گزارش رویداد۲۴، اسحاق جهانگیری در حاشیه جلسه هیئت دولت اظهار 
داشت: بحث دیگر مهمی که امروز در دولت انجام گرفت و من هم نامه آن 
را برای آیت الله جنتی تهیه کردم که نظرات دولت را بفرستم درباره مصوبه ای 

بود که مجلس روز گذشته انجام داد.
وی یادآور شد: بحث هسته ای بیش از دو دهه است که در دستور کار جمهوری 
اسلامی قرار دارد و مسائل پیرامونی بسیار زیادی داشته است. تدبیری که رهبر 
انقلاب براساس قانون اساسی کردند مدیریت مسئله هسته ای به شورای عالی 

امنیت ملی واگذار شده و از اصلی ترین مسائل امنیت ملی کشور است.
از دو دهه است که در دستور  بیش  اینکه بحث هسته ای  بیان  با  جهانگیری 
کار جمهوری اسلامی قرار دارد و مسائل پیرامونی بسیار زیادی داشته است، 
اظهار داشت: تدبیری که رهبر انقلاب براساس قانون اساسی کردند مدیریت 
مسئله هسته ای به شورای عالی امنیت ملی واگذار شده و از اصلی ترین مسائل 

امنیت ملی کشور است.
وی افزود: در دنیا براساس برداشت اشتباه، مسئله هسته ای کشور را به یک 
بین المللی  امنیت، آژانس  متعدد، شورای  تبدیل کردند کشورهای  مسئله مهم 
انرژی اتمی و سازمان های مختلفی در دنیا مدعی شدند و لازم بود که در ایران 

از یک جا مدیریت شود که این مسئله بتواند به خوبی پیش برود.
حد  در  دولت  عنوان  به  هم  ما  حتی  کرد:  اضافه  رئیس جمهوری  اول  معاون 
گزارش هایی که اعضای دولت که در شورای امنیت عضو هستند و به دولت 
گزارش ارائه می کردند در حد گزارش گیری در جریان قرار می گرفتند وگرنه 
دولت هم در تصمیم گیری هیچ دخالتی نمی کرد که بتواند مدیریت واحد باشد. 
همه مصوبات شورای عالی امنیت ملی هم بعد از اینکه به تأیید رهبر انقلاب 

می رسد لازم الاجرا می شود لذا این مسئله یک موضوع مهم و حیاتی است.
جهانگیری یادآور شد: اینکه مجلس به این موضوع ورود کرده به نظر ما به 
برجام  از  آمریکایی ها  سال ۱۳۹۷ که  از  بعد  اینکه  نیست خصوصاً  مصلحت 
تعبیر  به  بر کشور وارد کردند و  اقتصادی سنگینی  خارج شدند و فشارهای 
خودشان فشار حداکثری را در پیش گرفتند، جمهوری اسلامی با راهبردی که 
رهبر انقلاب ترسیم کردند مقاومت هوشمند در مقابل راهبرد فشار حداکثری 

شکل گرفت.
ارشد  مسئولین  دارد که تک تک  فکر می کنم که جای آن  من  افزود:  وی 
را  ایران  ملت  دست  و  بیاورند  فرود  ایران  ملت  مقابل  در  تعظیم  سر  کشور 
ببوسند. ملت ایران واقعاً در بیش از دو و نیم سال با مقاومتی که انجام دادند 
بزرگواری کردند و با مقاومت خود فرصتی در اختیار مسئولین کشور قرار 
دادند که فشار حداکثری را به شکست بکشانند. ما مکرر از زبان مقامات ارشد 

غربی شنیدیم که فشار حداکثری به بن بست خورده و نتیجه نگرفته است.
دنبال  و  بودند  کشور  فروپاشی  دنبال  آن ها  شد:  یادآور  جهانگیری 
با  حتی  حال  هر  به  بودند.  کشور  اقتصاد  فروپاشی  و  نظام  فروپاشی 
نگه  پا  سر  الآن  تا  را  کشور  اقتصاد  شد،  وارد  مردم  به  که   فشارهایی 

داشته ایم.
معاون اول رئیس جمهوری خاطرنشان کرد: فکر می کنم در مقطعی که مناسب 
باشد برای گفتن فشارهایی که در این دوره دو نیمسال بر مردم ایران وارد 
شد و مدیریتی که برای جامعه انجام گرفت، حرف های زیادی است که باید 
به موقع گفته شود که فشار حداکثری چه اقداماتی علیه کشور انجام داد و ما 

چگونه مدیریت کردیم که خواسته آن ها محقق نشود.
نباید مدیریت پرونده هسته ای را تغییر بدهیم/مجلس در امور اجرایی دخالت 

نکند
جهانگیری گفت: اکنون این راهبرد فشار حداکثری به بن بست رسیده و ما 
نباید در چنین مقطعی مدیریت هسته ای را تغییر بدهیم چرا که تغییر مدیریت 

هسته ای در چنین شرایطی می تواند فشار زیادی به کشور وارد کند.
اتمی  انرژی  سازمان  رئیس  وزیر خارجه،  رئیس جمهوری،  اینکه  بیان  با  وی 
به عنوان قوه مجریه اختیاراتی دارند، اظهار داشت: من یکبار همین جا عنوان 
جای  در  که  کنیم  قبول  نباید  ما  و  است  مجلس  قانونگذاری حق  که  کردم 
دیگری قانونگذاری انجام شود. در عین حال اجرا هم حق دولت است و مجلس 

نباید در امور اجرایی دخالت کند و این درست نیست.
معاون اول رئیس جمهوری عنوان کرد: همانطور که قانونگذاری، ریل گذاری 
تفکیک قوا تفسیر شده و در قانون اساسی گفته شده رئیس جمهوری به عنوان 
کسی که از طرف مردم انتخاب می شوند در قانون اساسی بر اساس اصول متعدد 

قانون اساسی اختیاراتی دارد که باید عمل کند.
جهانگیری افزود: وزیر خارجه اختیاراتی دارد که در سیاست خارجه باید عمل 
کند. اینکه به او می گویند آنطور که ما می گوییم حرکت کن یا در انرژی 
هسته ای گفته شود که این سانتریفیوژ را اینجا نصب کن، این مدیریت اجرایی 

نیست و قطعاً دخالت در امور اجرایی است.
وی اظهار داشت: معاون حقوقی رئیس جمهوری گزارشی درباره ایرادات این 
مصوبه ارائه کرده مبنی بر اینکه هم بار مالی دارد هم دخالت در قوه مجریه 
و هم کار شورای عالی امنیت ملی است و هم اینکه نمی شود با موضوع مهم 
امنیت ملی کشور برخورد لحظه ای و احساسی کرد و این نیازمند تدابیر زیادی 
و  نوشتیم  نگهبان  به شورای  هم  را  نظر دولت  و  است  مخالف  هست دولت 

امیدواریم شورای نگهبان مدنظر قرار دهد.
معاون اول رئیس جمهوری گفت: در سال ۹۲ مجری سیاست های شورای عالی 
امنیت ملی در یک مقطعی دبیر شورا بوده و در مقطعی به وزیر امور خارجه 
واگذار شد، اما سیاست گذاری آن همچنان در شورای عالی امنیت ملی است و 

به تأیید رهبر انقلاب می رسد.
پیش بینی فروش دو میلیون و ۳۰۰ هزار بشکه نفت برای بودجه ۱۴۰۰

گفت:  مجلس  به  کشور  کل  بودجه  لایحه  ارائه  درباره  همچنین  جهانگیری 
آقای رئیس جمهوری کامل درباره بودجه ۱۴۰۰ توضیح داد این آخرین بودجه 
منابع درآمدی  ما پیش بینی مهمی که در بودجه کردیم درباره  دولت است. 
است و فرض بر این است که در سال آینده بتوانیم روزانه ۲ میلیون و ۳۰۰ 
هزار بشکه به کشورهایی که متقاضی هستند نفت صادر کنیم یا در داخل به 
صورت پیش فروش یا به صورت نقد و ریالی به مردم بفروشیم و آن ها بتوانند 

کار صادرات انجام دهند که این یکی از بخش های آن است.
معاون اول رئیس جمهوری افزود: از سازمان برنامه و بودجه خواسته شده که به 
نوعی منابع نفت در بودجه استفاده شود که تکیه بودجه نسبت به سال ۱۳۹۹ 
در بخش بودجه جاری و نفت افزایش پیدا نکند و عمدتاً منابع در بخش های 
توسعه ای و حمایتی مصرف شود و سازمان برنامه و بودجه باید این کار را 

انجام دهد.
اساسی مردم، حمایت  نیازهای  تأمین  اشتغال و  تولید،  یادآور شد: بحث  وی 
از معیشت مردم جزوه مهمترین مسائلی است که در سال جاری با آن روبرو 
هستیم و به نظر می آید در سال آینده هم باید به این بخش ها توجه ویژه ای 

کنیم که هم بتوانیم از اشتغال کشور محافظت کنیم.
با بیان اینکه در سال جاری به خاطر کرونا اشتغال آسیب جدی  جهانگیری 
دید، گفت: خیلی از کشورها تعداد بیکارانشان در اثر کرونا چند میلیون نفر 
شد ما هم در فصل تابستان یک ریزش شغلی حدود یک میلیون و ۲۰۰ هزار 
نفری داشتیم که فکر می کنم با حمایت هایی که در بخش صنعت و تولید انجام 

گرفته جبران شده است.


